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MANAGEMENT PLAN FOR NORTHERN GULF OF ST. LAWRENCE COD (3Pn4RS)  

 

Moncton, Quebec, St. John’s and Halifax – July 7, 2022 – The Department of Fisheries and 

Oceans (DFO) wishes to advise members of the Gulf Groundfish Advisory Committee of the 

management plan for cod in the northern Gulf of St. Lawrence (Northwest Atlantic Fisheries 

Organization (NAFO) Divisions 3Pn4RS). 

 

A per the ministerial decision announced on July 4, 2022, there will be no directed commercial 

fishing of cod in NAFO Divisions 3Pn4RS during the 2022-23 management period (May 15, 

2022, to May 14, 2023).  

 

Bycatch of cod in other commercial fisheries will continue to be authorized (within permitted 

levels) as well as the sentinel, recreational, and food, social, and ceremonial (FSC) fisheries.  

 

The Department will review the current bycatch provisions to ensure that bycatch of 3Pn4RS cod 

in other commercial fisheries during the 2022-23 management period is kept to the lowest 

possible level. DFO will monitor activity and may close specific fisheries if the bycatch of cod 

exceeds the established protocols. 

 

The Department will engage stakeholders during the 2022-23 management period to begin the 

development of a rebuilding plan for 3Pn4RS cod, which is subject to the fish stock provisions 

that entered into force through regulations on April 4, 2022. 

 

A ministerial decision will occur for this stock with respect to the 2023-24 management period, 

taking into consideration economic factors, stakeholder perspectives, and the best available 

science, including results from the next scientific assessment for 3Pn4RS cod in winter 2023. 

 

A summary of this information is also available at :  https://www.dfo-mpo.gc.ca/fisheries-
peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-eng.html.  

 

 

FOR MORE INFORMATION: 

 

Daniel Lapierre 

Senior Regional Advisor 

Fisheries and Oceans Canada 

Moncton, NB 

506-962-7286  

Steve Trottier 

Senior Regional Advisor 

Fisheries and Oceans Canada 

Québec, QC 

418-648-4946 

 

Notice to Fish Harvesters 

https://www.dfo-mpo.gc.ca/fisheries-peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-eng.html
https://www.dfo-mpo.gc.ca/fisheries-peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-eng.html
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Shelley Dwyer 

Senior Regional Advisor 

Fisheries and Oceans Canada 

St. John’s, NL 

709-728-8940 

Penny Doherty 

Senior Regional Advisor 

Fisheries and Oceans Canada 

Dartmouth, NS 

902-402-5508 
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Régions du Golfe, Québec, Terre-Neuve-et-Labrador et Maritimes  
 

 

 

 
 

 

PLAN DE GESTION POUR LA MORUE DU NORD DU GOLFE DU                       

SAINT- LAURENT (3Pn,4RS) 

 

Moncton, Québec, St. John’s et Halifax – le 7 juillet 2022 – Le ministère des Pêches et des 

Océans (MPO) souhaite informer les membres du Comité consultatif pour le poisson de fond du 

Golfe du plan de gestion de la morue du nord du golfe Saint-Laurent (Divisions 3Pn4RS de 

l’Organisation des Pêches de l’Atlantique Nord-Ouest (OPANO). 
 

Conformément à la décision ministérielle annoncée le 4 juillet 2022, il n'y aura pas de pêche 

commerciale dirigée à la morue dans les divisions 3Pn4RS de l'OPANO au cours de la période 

de gestion 2022-23 (du 15 mai 2022 au 14 mai 2023). 

 

Les prises accessoires de morue dans les autres pêches commerciales continueront d'être 

autorisées (selon les limites permises) ainsi que les pêches sentinelles, récréatives et alimentaires, 

sociales et cérémoniales (ASR).  

 

Le Ministère examinera les dispositions relatives aux prises accessoires afin de s'assurer que les 

prises accessoires de morue de 3Pn4RS dans d'autres pêches commerciales au cours de la 

période de gestion 2022-23 soient maintenues au niveau le plus bas possible. Le MPO surveillera 

l'activité et pourra fermer certaines pêches si les prises accessoires de morue dépassent les seuils 

établis. 

 

Une décision ministérielle sera prise pour ce stock en ce qui concerne la période de gestion 2023-

24, qui tiendra compte des facteurs économiques, des perspectives des parties prenantes et des 

meilleures données scientifiques disponibles, y compris les résultats de la prochaine évaluation 

scientifique de la morue 3Pn4RS à l'hiver 2023. 

 

Le Ministère impliquera les intervenants au cours la période de gestion 2022-23 afin d'amorcer 

l'élaboration d'un plan de rétablissement pour la morue de 3Pn4RS, qui est assujettie aux 

dispositions relatives aux stocks de poissons entrées en vigueur par le biais de la réglementation 

le 4 avril 2022. 

 

Un résumé de ces informations est également disponible à l'adresse suivante : https://www.dfo-

mpo.gc.ca/fisheries-peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-fra.html.   

 

 

 

 

 

Avis aux pêcheurs 

https://www.dfo-mpo.gc.ca/fisheries-peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-fra.html
https://www.dfo-mpo.gc.ca/fisheries-peches/decisions/fm-2022-gp/atl-27-fra.html
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POUR PLUS D’INFORMATION : 

 

Daniel Lapierre 

Conseiller principal 

Pêches et Océans Canada 

Moncton, N.-B. 

506-962-7286  

Steve Trottier 

Conseiller principal 

Pêches et Océans Canada 

Québec, QC 

418-648-4946 

 

Shelley Dwyer 

Conseillère principale 

Pêches et Océans Canada 

St. John’s, T.-N.-L. 

709-728-8940 

Penny Doherty 

Conseillère principale 

Pêches et Océans Canada 

Dartmouth, N.-É. 

902-402-5508 

 
 

 
 

 
 

 

 


